

## ကျွန်ုပ်သိသော ကမ္ဘာနိဂုံး

ဤဘဒ္ဒကမ္ဘာသည် အချိန်တန်လျှင် ပျက်စီးသွားရမည်ဟု ကျွန်ုပ်လေ့လာသူသော ရေဝတီဘာသာ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန် ဘာသာနှင့် အစ္စလာမ် ဘာသာတို့၌ အညီအညွတ် လက်ခံယုံကြည်ထားသည်ကို တွေ့ရပေသည်။ ပျက်စီးရမည့် ပုံစံများမှာလည်း အတူတူပင်။ သို့မဟုတ် အကြီးအကျယ် ကွဲပြားခြားနားခြင်း မရှိချေ။ ကမ္ဘာပျက်လျှင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ကျွန်ုပ်တို့ လူသားများအပါအဝင် သက်ရှိသက်မဲ့ သတ္တဝါ အားလုံးလည်း ကမ္ဘာပျက်ကြီးနှင့်အတူ မျိုးပြုတ် သေကြေပျက်စီးသွားရမည် ဟူလို။

ကျွန်ုပ်သည် အစ္စလာမ်သာသာနာဝင် ဖြစ်သည့်အလျောက် ဤနေရာ၌ အစ္စလာမ်သာသာနာ၏ ပင်မ အဓိကကျမ်းတော် ကုရ်အံကျမ်းလာ ကမ္ဘာနိဂုံး၏ သဘောတရားများကို အနည်းနယ် တင်ပြလိုပါသည်။

အစ္စလာမ်သာသာနာဝင်များ အများသိစကားလုံးအရ ကမ္ဘာပျက်သုဉ်းရမည့် နေ့ကာလကို **يَوْمَ الْقِيَامَةِ** **ယောင်မွလ်ကေယာမတ်** ဟု ခေါ်ဆိုပေသည်။ ထိုနေ့ကာလတွင် သတ္တဝါတို့၏ ကျင့်ကြံအားထုတ်ခဲ့ရာ ကံကြမ္မာအလျောက် စီရင်းဆုံးဖြတ်ခံရမည် ဖြစ်၍ **يَوْمَ الدِّينِ** **ယောင်မိဒ္ဒီးန်** ဥပဒေစိုးမိုးသည့်နေ့ကာလ။ **يَوْمَ يُبْعَثُونَ** **ယောင်မိလ်ယုတ်အဆူးန်** စုရုံးရသောနေ့ကာလ စသည်ဖြင့် ခေါ်ဝေါ်ခြင်းများ လည်း ရှိပေသည်။ သို့သော် အစ္စလာမ်လောက၌ အဓိက လူသိအများဆုံး စကားလုံးမှာ **يَوْمَ الْقِيَامَةِ** **ယောင်မွလ်ကေယာမတ်** ဟူသော ဝေါဟာရပင် ဖြစ်ပေသည်။

ထိုစကားလုံးကို ဆရာတော်ကြီးများက 'ရှင်ပြန်ထမြောက်ရမည့်နေ့' ဘာသာပြန်ဆို ကြပေသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ကမ္ဘာဂြိုဟ်တစ်ခုလုံး ပျက်စီးသွားပြီး ၎င်းနှင့်အတူ ကမ္ဘာဂြိုဟ်တွင် ရှိသမျှအားလုံးမှာ သေကြေပျက်စီးသွားရကာ ၎င်းတို့၏ ဝိညာဉ်များအားလုံးသည် မိမိတို့ ပြုကျင့်ခဲ့သည့် ကံအကျိုးအလျောက် ပြန်လည်ခံစားရရန် ပြန်လည် ရှင်သန်ရခြင်းပင် ဖြစ်ပေသည်။

ထိုမျှပင်မက ကမ္ဘာဂြိုဟ်ခေါ် ဤဘဒ္ဒကမ္ဘာ ပျက်စီးချိန်နီးကပ်လျှင် မည်သို့သော အတိတ်နိမိတ်များ ဖြစ်လာမည် ဟူသည့် ပုံပြင် ဆန်ဆန် ဇော်လမ်းများလည်း မြောက်များစွာ တွေ့ရပေသည်။ သို့သော် ထိုဇော်လမ်းများမှာ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ၌ ပါဝင်ခြင်း မရှိချေ။

မိရိုးဖလာ ယုံကြည်ချက်များအား မစောကြောလိုပါ။ ဤနေရာ၌ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံအား ကျွန်ုပ်လေ့လာသောအခါ တွေ့ရှိရသည့် ကမ္ဘာနိဂုံး ခေါ် ကေယာမတ်၏ အကြောင်းကိုသာ အနည်းငယ် တင်ပြလိုပါသည်။

ကျမ်းတော်၏ အဆိုအရ ဤကမ္ဘာဂြိုဟ်သည်လည်း သက်ရှိ ဝတ္ထုတစ်ခု ဖြစ်ပေသည်။ ကျမ်းတော်တွင် ကမ္ဘာဂြိုဟ်အားလည်းကောင်း၊ လအားလည်းကောင်း၊ နေအားလည်းကောင်း၊ အခြားသော ဂြိုဟ်များအားလည်းကောင်း သက်ရှိနှာမ်စားများဖြင့် မြောက်မြားစွာ ပြောဆို သုံးနှုန်းထားပေသည်။ ထို့အပြင် ကျမ်းတော်က တင်ပြသော 'သက်ရှိတိုင်းသည် အနိစ္စရောက်ရမည်သာတည်း' ဟူသည့် နိယာမအရ သက်ရှိ ဖြစ်သော ကမ္ဘာဂြိုဟ်သည်လည်း သူ့သက်တမ်း စေ့သောအခါတွင် သေသွား ပျက်သွားရမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။

သို့သော် သူနှင့်အတူ သူ့အပေါ်၌ နေသော လူသားမျိုးဆက်၊ သက်ရှိမျိုးဆက်များ အားလုံး သေသွားရမည်ဟူသည့် အယူကိုကား ကျမ်းတော်၌ သွန်သင်ခြင်းကို မတွေ့ရပေ။ ကျမ်းတော်၏ အဆိုအရ ဤကမ္ဘာဂြိုဟ်သည် သူ့ကိုယ်ထည်ထဲ၌ ကျွန်ုပ်တို့ ယခုသိနေသော လူသားမျိုးဆက်နှင့် သက်ရှိများကို သယ်ဆောင်၍ သွားနေသော အာကာသယာဉ်ကြီး တစ်ခုသာလျှင် ဖြစ်ပေသည်။ (ကုရ်အံ ၂၁:၃၃)။ အာကာသယာဉ်ကြီးဟု ပြောဆိုသည်ပင် လူသားတစ်ဦး၏ အမြင်ဖြင့် ပြောခြင်းဖြစ်၍ ကျမ်းတော်ပါ Big Bang Theory အစဉ်ပြန်ကား နေသည့် နိယာမ ၂၁:၃၀။ ၅၁:၄၇ အရ နှိုင်းယှဉ်ကြည့်လျှင် အာကာသထဲတွင် သူ့လမ်းကြောင်းဖြင့်သူ သွားလာကျက်စားနေသော ယာဉ်ငယ်လေး တစ်စင်း၊ သက်ရှိ ဝတ္ထုငယ် တစ်ခုမျှသာ ဖြစ်ပေသည်။

မည်သို့ဆိုစေ ထိုအာကာသယာဉ် သို့မဟုတ် သက်ရှိဝတ္ထုငယ် ဖြစ်သော ကမ္ဘာဂြိုဟ်သည် သက်တမ်းစေ့လျှင် ပျက်သွားရမည်ဟူသည့် အချက်ကို ကျမ်းတော်၌ တစ်ကြိမ်တစ်ခါသာ ဖော်ပြလျှင် လုံလောက်သော နိယာမဖြစ်သော်လည်း၊ ထိုသို့ကားမဟုတ် ကျမ်းတော်တွင် **ကျွန်ုပ်တို့ရမည်၊ ကမ္ဘာပျက်ရမည်** ဟု ထပ်ပြန်တလဲလဲ အကြိမ်ပေါင်း ၇၀ တိတိ ဖော်ပြ၍ လူသားများကို သတိပေးနေသည်မှာ

စဉ်းစားစရာ တစ်ရပ် ဖြစ်ပေသည်။ ထိုသို့ သတိပေးခြင်းသည်ပင် မရူးစမ်း မဆင်ခြင်သော ဆရာတော်ကြီးများ၏ လက်ချက်ကြောင့် လူထုအား ခြိမ်းခြောက်မှု တစ်ရပ်ကဲ့သို့ ဖြစ်နေပေသည်။ သို့သော် ထိုသတိပေးချက်ကြီးသည် ခြိမ်းခြောက်မှုကား အလျဉ်းမဟုတ်ချေပြီ။

ကမ္ဘာပျက်ရမည် ဟူသည့် စကားနှင့်အတူ ကမ္ဘာသစ်တစ်ခုကို ပြောင်းလဲပေးမည်ဟု ဆိုသော ၁၄၄၈ ကိုလည်း သတိမမူဘဲထား၍ မဖြစ်ချေ။ ထို့အပြင် သင်တို့အား အသက်တဖန် ပြန်၍ ဖြစ်စေမည် ဟု ပြောထားသော ၁၃၅၅ ပါ နိယာမများကိုလည်း ဝေပဲ့ဝေပဲ့တန်တန် တွေး၍ မဖြစ်ချေပြီ။

ဤနိယာမများကို သိလာသော အခါတွင်မှ ကျမ်းတော်တွင် ကမ္ဘာပျက်ရမည့် အကြောင်း မကြာခဏ သတိပေးနေခြင်းကို ပို၍ ရှင်းလင်း ထင်ရှား လာနိုင်သွယ်ရှိပေသည်။

**အရပ်ဒေသ တစ်ခုသည် လေ့မှန်တိုင်းကြောင့်၊ မြေငလျင်ကြောင့်၊ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် စသည်ဖြင့် အကြောင်းခံတစ်ခုဖြင့် ပျက်စီးပျောက်ကွယ်ရမည်ကို ကြိုသိနေသော ပညာရှင်တစ်ဦးက ထိုအရပ်ဒေသတွင် နေထိုင်သော လူသားတို့အား ‘သင်တို့နေထိုင် သော အရပ်ဒေသမှာ ပျက်စီးရမည်၊ ပျက်စီးရမည် ဟု မကြာခဏ သတိပေးခြင်းသည် သူတို့အား ခြိမ်းခြောက်ခြင်း မဟုတ်ချေ။ ထိုဒေသ ရှိလူသားများသည် မိမိပိုင်ဆိုင်သည့် သက်ရှိသတ္တဝါ၊ သက်ရှိဝတ္ထုများကို သယ်ဆောင်လျက် ထိုအရပ်မှ လွတ်ကင်းရာသို့ ရှောင်တိမ်း သွားကြရန် အသိပေးခြင်းသာ ဖြစ်ပေသည်။ တနည်းအားဖြင့် သူတို့အား ဘေးဒုက္ခမှ လွတ်မြောက်စေခြင်းငှာ စေတနာ၊ ကရုဏာဖြင့် သတင်း ကောင်းပေးခြင်းသာ ဖြစ်ပေသည်။ သို့မှသာ သူတို့ ရှောင်တိမ်းနိုင်မည်၊ ရှောင်တိမ်းရန် နည်းလမ်း ရှာနိုင်မည် မဟုတ်ပေလော။**

ကျမ်းတော်ပါ- သတိပေးချက်ဖြစ်သည့် သင်တို့နေထိုင်ရာ ကမ္ဘာသည် ပျက်ရမည်ဟု ထပ်ပြန်တလဲလဲ ပြောကြားနေခြင်းမှာလည်း လူသားတို့အား လက်ရှိ ဘဒ္ဒကမ္ဘာမှ အခြားကမ္ဘာသစ် တစ်ခုအား ပြောင်းရွှေ့သွားရန်သာ ဖြစ်ပေသည်။ ထိုသို့ ပြောင်းရွှေ့သွားနိုင်ရေး အတွက် နည်းလမ်းများ ရှာကြံနိုင်ရန် ကြိုတင် အကြောင်းကြားပေးခြင်းပင် ဖြစ်ပေသည်။ ထိုအချက်ကို **ကမ္ဘာတစ်ခုမှ အခြားတစ်ခုသို့၊ ကောင်းကင် တစ်ခုမှ အခြားတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲပေးမည် ဟူသည့် ၁၄၄၈**၊ သင်တို့အား အသစ်တဖန် ဖြစ်တည်စေမည်ဟူသည့် နိယာမ ၁၃၅၅။ လူသားသည် တစ်ပြိုင်နက် တစ်ပြိုင်နက် ပြောင်းရွှေ့သွားရမည် ဟူသည့် နိယာမ ၁၄၄၉ တို့က အခိုင်အမာ သက်သေပြဆိုနေ ပေသည်။

အခြားတစ်ဘက်တွင် **ကိုယာမတ်** ဆိုသည်မှာ ‘အားလုံးသေကြေပျက်စီးသွားရမည်’ ဟု လုံးဝ အဓိပ္ပါယ် မသက်ရောက်ပေ။ **ကောယာမတ်** ဆိုသော စကားလုံးသည် ရပ်တည်မြဲမြံခြင်းဟု ဖြစ်သည့် **ကီယမ်** မှ ဆင့်ပွားဖြစ်၍ ‘ရှင်သန်ခြင်း’ ဟူသည့် အနက်ကိုသာ ပေးပေသည်။ ထိုစကားလုံးသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသိအာရုံဖြင့် အစဉ်အလာ နည်းလည်ထားသော အဓိပ္ပါယ်နှင့် တိုက်ရိုက် ဆန့်ကျင်နေပေသည်။

လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းတစ်ထောင်က လူသားတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံမှ အမေရိကန်နိုင်ငံထိ အကွာအဝေးကို နာရီပိုင်း ရက်ပိုင်းအတွင်း သွား လာ၍ မဖြစ်နိုင်ချေ။ သို့သော် ယခုအခါတွင်မှ ထိုမျှမကသော ခရီးကိုပင် နာရီပိုင်း ရက်ပိုင်းအတွင်း၌ သွားလာနိုင်ပေပြီ။ အလားတူပင် နောင်နှစ်ပေါင်း တစ်ထောင်၌ ဖြစ်တည်လာမည့် ကျွန်ုပ်တို့၏ လူသားမျိုးဆက်သည် အခြားပြိုင်တစ်ခု၌ နေရာထိုင်ခင်း ရုန်းနိုင်မည်မှာ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့အရ သေချာနေပေသည်။

ထိုအချက်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏ ရုဂ္ဂလ (ဉာဏ်စဉ်တော်ဆောင်) ကိုယ်တော်မှဟမ္မဒ်က အလွန်တရာဝေးကွာသည့် ခရီးမှ ဝတ်ကျောင်းတော် **မစ်ဂျစ်ဒီ အာက်ဆာ** ၌ ဆွလတ်ဝတ်ပြုခဲ့သည်ဟူသည့် ကောင်းကင်ခရီးအားဖြင့်လည်း သက်သေပြပြီးခဲ့ချေပြီ။ (ကျမ်းတော်ပါ စကားလုံး အရ **မစ်ဂျစ်ဒီ အာက်ဆာ** ဟူသည် ဂျေရုဆလင် ဗလီ မဟုတ်ချေ။)။

သို့သော် ခေတ်ကာလတိုင်း၌ မိရိုးဖလာ အစွဲရှိသူများမှာ ရှိနေသည်သာ ဖြစ်၍ ထိုသို့အာကာသရှိ အခြားပြိုင်တစ်ခုသို့ မျိုးဆက်တစ်စု ပြောင်းသွားသော်လည်း၊ အမှိုက်ခံ၍ ဇာတိမြေ၌ ဖက်တွယ်နေမည့် သူများလည်း ရှိနေဦးမည်ပင်။ ထိုသို့သော အမှိုက်သားများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျမ်းတော်၌ **သူတို့ ဖြတ်၍တက်သွားနိုင်ရန် အာကာသ တံခါးပေါက်ကို ဖွင့်ပေးတော်မူသော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် အမြင် မှောက်မှားနေခြင်းသာ အမှန်မှာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ပြုစားခံရသော လူမျိုးသာ ဖြစ်၏ ဟု ဆိုကြလတ္တံ့**၊ ၁၅၅၊ ၁၄၊ ၁၅။ ဟု ဖော်ပြ ထားပေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်သိသော ကမ္ဘာ့နိဂုံးဆိုသည်မှာ ဤဘဒ္ဒကမ္ဘာသည် သူ့သက်တမ်းအလျောက် ကုန်ဆုံးသွားရမည်ပင် ဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်၍ လူ သားများ အနေဖြင့် အခြား ပြုလုပ်ကမ္ဘာတစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့သွားနိုင်ရန် ကြိုတင် အသိပေးသော သတိပေးချက်ပင် ဖြစ်ပေသည်။ ထို့ကြောင့် လူသားများအနေဖြင့် တွေးတောရမည်၊ ကြံဆရမည်၊ စူးစမ်းရှာဖွေရမည်၊ မျိုးဆက် တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးသော အမွေကောင်း၊ အတွေးအခေါ်ကောင်းများကို ပေးခဲ့ရမည်၊ ပေးခဲ့နိုင်ရန် ကြိုးစားရမည်ပင် ဖြစ်ပေသည်။

ထို့အတွက် ကျမ်းမြတ်ကုန်အံက အကြီးအကျယ် အားပေးထားပေသည်။ ခေတ်ပညာဖွင့်ဖြိုးလာလေလေ လူသားတို့သည် ကျမ်းမြတ် ကုန်အံအား နားလည်နိုင်မှု စွမ်းရည်မှာ မြင့်မားလာလေလေပင် ဖြစ်သည်။ ထိုအနာဂတ် နည်းလမ်းများအတွက် ကျမ်းတော်၌ မြောက် များစွာသော နိယာမများ၊ သဲလွန်စများ၊ လျှို့ဝှက်သောချက်များကို ပေးထားပေသည်။

ထိုသို့ ကမ္ဘာတစ်ခုမှ အခြား ကမ္ဘာတစ်ခုသို့၊ ကောင်းကင်တစ်ခုမှ အခြားကောင်းကင်တစ်ခုသို့ ပြောင်းသွားနိုင်ရန် ရှာကြံနိုင်သည့် နည်း လမ်း သော့ချက်မှာ အလွှာဟ်အရှင်က ချမှတ်ပေးထားသည် ကျမ်းမြတ်ကုန်အံတွင်သာ ရှိကြောင်း အဆိုပါအကြောင်းအရာကို ပြော သည့် ၁၄:၄၈ ၌ပင် ထိုနေ့၌ တစ်ဆူတည်းသော အချုပ်အခြာအားပိုင်သော အလွှာဟ်အရှင်၏ ထံ၌သာ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း ရလတ္တံ့ ဟု လည်းကောင်း၊ ၁၄:၅၂ တွင် ဤနိယာမများသည် လူသားတို့ထံသို့ အရောက်ပို့ပေးသော အကြောင်းကြားချက် သတင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းကို တတ်သိပညာရှင်များ သတိထားမိစေရန်လည်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုထားပေသည်။

ထိုသို့သော တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုများကို လက်မခံပယ်ချသော သူတို့သည် မျိုးဆက်သစ်များအတွက် ရာဇဝတ်ကောင်များသာ ဖြစ်ကြောင်း၊ သတို့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ ရပ်တန့်သွားလျက် ခေတ်နောက်ကျကျန်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း သို့မဟုတ် ပျက်သွားရမည့် ကမ္ဘာဟောင်းနှင့် အတူ သူတို့လည်း လောင်ကျွမ်း အရည်ပျော်ကျသွားရမည် ဖြစ်ကြောင်းကို ၁၄:၄၉၊ ၅၀ တွင် ပြောဆိုထားပေသည်။

အခြားကမ္ဘာတစ်ခု သို့မဟုတ် လူသားများ မနေနိုင်သေးသော ကမ္ဘာသစ် တစ်ခုအား လူသားများနေထိုင်၍ ရလာစေရန် ပြင်ဆင် ပြုလုပ် နည်းများ၊ လူသားများ အနေဖြင့် ပြင်ဆင်ပြုလုပ်နိုင်ခွင့်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျမ်းတော်ပါ နိယာမများကို သက်ရှိသတ္တဝါ သက်ရှိဝတ္ထုများ နေထိုင်နိုင်ရန် ကမ္ဘာတစ်ခု တည်ဆောက်နည်း ဟူသည့် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆက်လက် ဖော်ပြပေးပါမည်။

ဌေးလွင်ဦး